
Referat for møde i Østerbroskolens  

skolebestyrelse 14-11-2022 
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 

 

 

Afbud: Jonatan, Peter, Hilde og Frederik 

 

Tid Hvad Hvordan 

16.30 Dagsorden 

Intet. 

Til godkendelse 

16.35 Nyt fra elevrådet. 

AKT-vejleder og skoleleder har holdt møde med elevrådet, bl.a. om 

hvordan man kan arbejde med trivsel: hvad kan de selv gøre, hvad 

kan klassekammerater gøre og hvad kan lærerne gøre? 

Klasserne opfordres til at gøre det samme. 

Fælles-elev-rådsmøde: emnet her var også trivsel samt galla – 

hvor der er nedsat en arbejdsgruppe.  

Det fælles elevråd har søgt penge af forvaltningen – som de vil 

bruge på trivsel. 

Orientering + 

drøftelse 

16.45 Orientering 

 

Friheden: 

Der er desværre ikke nyt i sagen. Vi forventer, at der indkaldes til 

endnu et styregruppemøde i nærmeste fremtid, hvor vi kan blive 

informeret om situationen. 

Teknik- og Miljøudvalget kommer på skolen den 21.11. og holder 

deres udvalgsmøde. 

De har i den forbindelse ønsket en rundvisning – som bl.a. vil gå 

forbi placeringen af Friheden. 

 

Meddelelsesbog: 

Personalet og ledelse er i gang med at kigge på retningslinjer for 

meddelelsesbogen. 

Fra skoleåret 2022/2023 bliver elevplanen i folkeskolen erstattet af 

meddelelsesbogen, som er et dialogværktøj til samarbejdet mellem 

elev, forældre og skole om elevens faglige og alsidige udvikling. 

Kravene til meddelelsesbogen er: 

 Den skal være skriftlig. 

 Den skal benyttes regelmæssigt og gøres tilgængelig for 

elev og forældre mindst én gang om året.  

 For elever i børnehaveklassen skal man i 

meddelelsesbogen komme ind på kompetenceområderne 

sprog og matematisk opmærksomhed. 

 For elever i 1. til 9. klasse skal der også være indhold, 

som kommer ind på fagene dansk og matematik.  

 For elever i 7.-9. klasse skal meddelelsesbogen indeholde 

overvejelser om elevernes uddannelse efter folkeskolen, 

og processen for at opnå de faglige krav, der eventuelt 

skal opfyldes i forbindelse med optagelse på en 

ungdomsuddannelse.  

 For elever med udfordringer skal meddelelsesbogen 

indeholde information om de indsatser og den opfølgning, 

som skolen har iværksat for at afhjælpe udfordringerne. 

 

Kommende skoleårs planlægning: 

Der er nu kommet den overordnede plan for kommende skoleårs 

planlægning. 

Planen gennemgås på skolebestyrelsesmødet og er vedhæftet. 

Budgettet for 2023 er endnu ikke udsendt, men vil være med på 

næste skolebestyrelsesmøde den 12.12. 

Orientering samt 

uddybning 



 

SFO: 

SFO er ved at få opsat ny bålhytte på legepladsen og har også 

investeret i et Active Floor. Active Floor et gulv der aktiveres 

ved berøring med hænder og fødder. Der findes mange 

forskellige lærings-/ bevægelsesaktiviteter i software, som 

styrer systemet. 

Active Floor er opsat i SFO1. 

 

Sammenlægning af klasser på 8. årgang: 

Vi har sammenlagt de tre 8. klasser til to. Årsagen er, at 

elevprognosen til sommer ”spår”, at der ikke er elever nok til tre 

klasser. Derfor har vi i samråd med lærerteamet omkring 8. 

årgang beslutte, at sammenlægge klasserne nu. Herved kan vi 

anvende den ”overskydende” personaleressource på årgangen, 

for derved at skabe bedst mulig overgang fra tre til to klasser. 

Der har været holdt forældre møde om sammenlægningen, 

således at forældrene er blevet orienteret rettidigt og har haft 

mulighed for at kommentere på beslutningen. 

Vi oplevede en meget konstruktiv forældregruppe til 

forældremødet.  

Bilag: Ledelsens orientering 

17.05 Info fra forældremøder 

- Input 

- Kontaktforældre/ forældreråd 

Forældrevalgte 

orienterer 

17.15 Resultater 

Karakterer - Socioøkonomisk reference 

Det faktiske gennemsnit på skolen for 2021-2022 ligger på 6,3, 

som er på niveau i forhold til den socioøkonomiske reference. 

Orientering 

17.25 Kys og kør - indsats ved kys og kør 

Forvaltningen og Politi har været forbi for at se forholdene. 

På baggrund af det, er der nu lavet dobbelt-striber.  

Det koster et klip at køre hen over disse. 

Parkeringspladser i kys- og kør er fjernet, og der bliver sat 

nye skilte op.  

Kys- og kør er ikke til parkering – men kun til afsætning. 

Der laves flyers, som skal deles ud til forældre om 

morgenen. 

Ledelsen og medlemmer fra skolebestyrelsen vil stå nogle 

dage i træk og dele dem ud. 

Når de sidste ting omkring flyers er på plads, skrives der ud 

til bestyrelsen. 

Orientering + 

drøftelse 

17.45 Økonomi 

Regnskab 2022 

Skolen forventer at slutte året af med et mindreforbrug. 

Der er derfor foretaget nye initiativer:  

- Indkøb af gardiner. 

- Indkøb af 27 nye smartboards á hver 19.000 kr. – til 

mellemtrin, udskoling og faglokaler. Udskiftning foretages i uge 

49. 

- Indkøb af bøger.  

 

Budget 2023 

Skolebestyrelsen skal godkende forslag til det kommende budget 

for 2023 – ud fra de prioriteringer, de har foretaget. 

På dette møde blev kort gennemgået, hvilke konti, skolebestyrelsen 

skal forholde sig til og hvordan man i år har fordelt budgettet: 

 

- Materiale- og aktivitetsudgifter: bøger, kopimaskiner m.m. 

- Lejrskoler. 

- Administration 

- IT og inventar 

- Der afsættes 200 kr. pr. elev pr. år/årgang til aktiviteter. 

Orientering og 

 drøftelse 



- Den tidligere skolebestyrelse har vedtaget, at der hvert år 

skal afsættes 50.000 til legeplads. 

18.15 Indskrivning til børnehaveklasse 

Vi er tæt på at være i mål i forhold til indskrivning.  

Der har fra start været 84 børn – og som det ser ud nu, kommer 

der to 0. klasser. 

Orientering og 

drøftelse 

18.30 Skolebod 

Blev ikke modtaget positivt blandt personalet. 

Der er ikke økonomisk incitament for en skolebod. 

Der tages kontakt til CELF – vil de kunne levere – f.eks. 1-2 gange 

om ugen. Kunne der laves bestilling direkte til CELF? 

Der udarbejdes et spørgeskema, som bliver sendt rundt til 

forældrene – omkring ønske om skolebod. 

Orientering og 

drøftelse 

18.50 Evt. 

Ventilation: Siemens vidste ikke, at der var CO2 målere! 

Der arbejdes stadigvæk på sagen og der kommer forhåbentlig snart 

nogle tal. 

 

Landsmøde 12.11. 

Lokalafdeling kom op at køre og 13 skoler er nu med 

Opfordring til at melde sig ind i Facebook-gruppen.  

Der skal kunne arbejdes på tværs af skolerne. 

Facebook-linket sendes rundt: ”skole og fællesbestyrelser i 

Guldborgsund Kommune”. 

 

Der opfordres til at melde sig på netværket af specialundervisning 

(NFS – hører under Skole og Forældre) på Facebook. 

NFS – årsmøde til januar 2023 – der kommer invitation ud på 

Facebook-siden: ”Netværk for Specialundervisning”. 

 

Materiale fra Landsmødet til uddeling – fra Forældrerådgivningen: 

”Stop mistrivsel” – ”kurser via skole og forældre” m.m. 

Der tilsendes mere materiale til skolen. 

 

 

 


